Коммунистическая Партия Советского Союза. ЦЕНТРАЛЬНЫЙ КОМИТЕТ

COB. CEKPETHO

∄ ∏17/18

Т.т.Брежневу, Суслову, Громино, Кузнецову.

Выписка из протокола В 17 заседания Политоюро ЦК КПСС от 22 августа 1966 года

Об устном представления посольству СПА в Москве.

Утвердить проект устного представления посольству США в Москве в связи с распространением им так наз. "Отчета комиссии; назначенной президентом для расследсвания дела об убийстве президента Джона О. Кеннеди" (прилагается).

CERPETAPS III

Проект устного представления посслыству США в Москве

В феврале 1965 г. внимание посольства США было сбращено на спубликованный в журнале "Америка" 5 101 материал о Ли Освальде, обвиненном в убийстве президента Кеннеди, в котором питировались приписываемые Освальду высказывания, неуважительные по отношению к советским людям и к нашей стране. Посольству было указано на недопустимость публикации им и распространения в СССР подобных материалов.

Однако, как стало известно, посольство США рассывает сейчас в многочисленные адреса советских учреждений и отдельных лиц так наз. "Отчет комиссии, назначенной президентом для расследсвания дела об убийстве президента Джона Ф.Кеннеди", в котором еще более обильно цитируются приписываемые Освальду сокорбительные для советских людей высказывания.

Более того, в указанном отчете содержатоя многочисленные рассуждения по поводу того, не были ли причастии "советские органи" к убийству президента Кеннеди. Вне зависимости от стрицательного вывода, который в конечном счете делают авторы отчета, сама по себе постановка этого вопроса и разного рода спекуляции вскруг него являются совершенно неуместными и недопустимыми. Столь же нелепыми и возмутительными являются содержащиеся в стчете утверждения, будто "важным фактором в причинной связи явлений, приведших Совальда к убийству президента", была его "преданность марисизму и коммунизму".

Министерство предлагает посольству США немедленно прекратить распространение упомянутого стчета.

DEPARTMENT OF STATE OFFICE OF LANGUAGE SERVICES (Translation Division)

LS no.0692061-36 JS/YS Russian

[Truncated handwritten number at top]
Workers of the world, unite!

Communist Party of the Soviet Union. CENTRAL COMMITTEE TOP SECRET

No. P170/18

To comrades Brezhnev, Suslov, Gromyko, and Kuznetsov

Excerpt from Protocol no. 17 of the meeting of the Politburo of the CC CPSU held on August 22, 1966

Concerning an oral representation to the U.S. embassy in Moscow

Approve the draft of the oral representation to the U.S. embassy in Moscow in connection with their distribution of the so-called Report of the Committee Appointed by the President to Investigate the Case of President John F. Kennedy's Assassination (appended).

SECRETARY OF THE CC

[Translator's note: The phase in the left margin of the Russian text reads: "To be returned within 7 days to the CC CPSU (General Division, Sector 1)"]

Re: Paragraph 18 of Protocol no. 17

Draft of an oral representation to the U.S. embassy in Moscow

In February 1965, the U.S. embassy's attention was called to material published in issue no. 101 of the magazine America concerning Lee Oswald, who was charged with the assassination of President Kennedy. This article cited statements attributed to Oswald that were disrespectful towards the Soviet people and our country. The embassy was advised that its publication and dissemination of such materials in the USSR could not be permitted.

However, we have learned that the U.S. embassy is presently sending to numerous Soviet institutions and individuals the so-called *Report of the Commission Appointed by the President to Investigate the Case of President Kennedy's Assassination*, which cites even more abundantly statements ascribed to Oswald that are insulting to the Soviet people.

In addition, the aforementioned report contains much speculation on whether "Soviet agencies" were involved in the assassination of President Kennedy. Irrespective of the negative conclusion that the report's authors finally reach, the very posing of such a question and the various speculations surrounding it are completely inappropriate and impermissible. Just as absurd and outrageous are the report's allegations that "an important factor in the causal chain of phenomena that led Oswald to assassinate the President" was his "devotion to marxism and communism"

The Ministry suggests that the U.S. embassy immediately stop distributing the above-mentioned report.

445-mm

ob